
- Г-жо Генчева, редица 
анализатори казват, че зла-
тото ще достигне 2000 дола-
ра за тройунция до края на 
годината. Каква е вашата 
прогноза?

- Вярвам в твърденията,че 
до края на годината златото 
може да стигне 2000 долара, 
смятам, че е напълно обо-
сновано. Евентуална война 
в Иран или в Сирия също би 
повлияла изключително мно-
го на цените. Особено като 
се има предвид близостта със 
Сирия на един от най-големи-
те пазари и една съществена 
борса като истанбулската.

- Какво тласка цената на 

златото нагоре?
- В историята е доказано, 

че златото поскъпва, когато 
в света цари политическа или 
икономическа несигурност. 

В тези случаи то се използва 
от инвеститорите като убежи-
ще срещу инфлация и сигурен 
начин да защитят богатството 
си.  Следва на стр. 4-5
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Яна Ячева е специа-
лист „Маркетинг” във 
Fibank и отговаря за кор-
поративния вестник на 
банката Fibank news. Да, 
този в ръцете ви. Въпреки 
че има бизнес образова-
ние, споделя, че от мно-
го малка се интересува и 
занимава и с изкуство. 
„Пяла съм в детския хор 
на БНР близо 10 години. 
Мисля, че това в голяма 
степен е повлияло за 
изграждането на харак-
тера ми. От малка съм 
научена на работа и 
дисциплина. Това много 
ми помага в живота, на-
дявам се и в кариерата. 
Миналата година завър-
ших магистратурата си 
по бизнес администра-
ция в Холандия. За тази 
една година далече от 
България и всичко, което 
имам тук научих много 
неща – най-вече за себе 
си.” – казва Яна. Често я 
питат защо се е върнала 
в България, а отговорът й 
е „заради любов”. Ако се 
интересувате от зодии, 
тя е Водолей и казва, че 
е типичен представител.

 На стр. 2

Дамите-директо-
ри от Дайнърс клуб 
България и Първа 
инвестиционна бан-
ка наградиха Станка 
Златева за отлично-
то й представяне на 
олимпийските игри 
в Лондон 2012. Вече 
тя е пълноправен 
член на Клуба на 
успелите жени Дай-
нърс клуб България. 

Fibank подари на 
олимпийската вице-
шампионка ексклу-
зивната карта Diners 
Club International 
First Lady-червена, 
както и чек на стой-
ност 3000 лв. Стан-
ка получи и искрени 
поздравления от да-
мите-директори на 
Дайнърс клуб Бълга-
рия.  На стр. 8

Наградихме най-силната жена 
в България за отличното й 
представяне на Олимпиадата в 
Лондон

n  ПОД ЗНАКА НА FIBANK n

Дамите-лидери на Fibank и Дайнърс 
клуб наградиха Станка Златева

Валентина Григорова – Генчева, 
директор “Злато и нумизматика” във Fibank:

n ИНТЕРВЮ n

Златото достига $2000 
до края на годината
Продуктите от злато са 
напълно достъпни за много 
хора, не само за богатите

Олимпийската вицешампионка получи 
от  Fibank ексклузивната карта Diners Club 
International First Lady-червена, както и чек на 
стойност 3000 лв.
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ОТ СТР. 1

- Откога работите във 
Fibank?

- Работя в банката от 2008 
година, но тогава постъпих 
като фронт офис. Това спо-
ред мен е една от най-ва-
жните функции в банковите 
институции. Обслужването 
на клиенти е изкуството 
да умееш да контактуваш 
с хората, да овладяваш 
емоциите си и винаги да 
мислиш в полза на клиен-
тите. Абсолютно споделям 
всеобщоприетото мнение, 
че във Fibank на фронт деск 
работят най-добрите служи-
тели – винаги бързи, точни 
и усмихнати. Не случайно 
банката е печелила 5 пъти 
престижния приз „Банка на 
клиента”. Мисля, че това в 
голяма степен се дължи на 
професионализма на коле-
гите ми. Разделих се с Fibank 
през 2010 г., когато зами-
навах да уча в Амстердам 
и съм щастлива, че отново 
работя тук, защото оставих 
ценни приятели, а и вече се 
занимавам точно с това, ко-
ето искам – маркетинг и PR. 
Много е трудно на младите 
хора в България да се реа-
лизират успешно на пазара 
на труда. На Запад големите 
компании взимат кадри още 
от университетите на ста-
жове и traineeship програми 
като по този начин им га-
рантират един добър профе-
сионален старт. В България 
тази практика все още не 
е много популярна и много 
способни млади кадри оста-
ват разочаровани от систе-
мата. Fibank обаче повярва 
в мен, за което съм много 
благодарна. Сега, с помощта 
на колегите ми от дирекция 
„Маркетинг, реклама и ВО”, 
ми остава „само”да докажа 
какво мога.

- Как се роди идеята за 
Fibank news?

- Идеята за вестника идва 

да се опише, защото беше 
уникално събитие. Останах 
много впечатлена, а колко-
то по-лично е това, за което 
пишеш, толкова по-близко е 
до хората. Впрочем, повече-
то събития са лични за мен, 
защото участвам в органи-
зацията им. Надявам се чи-
тателите да усещат това.

- Каква е Яна Ячева из-
вън офиса?

- Имам прикюченски дух 
и във всеки удобен момент 
стягам куфара и заминавам 
нанякъде – колкото по-да-
лече, толкова по-добре. В 
главата ми винаги има план 
за следващите места, които 
трябва да посетя. Сега на 
дневен ред са: Мадрид, за-
щото сестра ми ще учи една 
година там, Берлин, защото 
съм обещала да посетя моя 
близка приятелка и Тайланд, 
защото искам да празнувам 
рождения си ден на топло. 
Дано си ги изпълня скоро. 
Естествено, обичам много 
да се забавлявам и с прия-
тели. За зимния сезон сме 
планирали да си направим 
„Черешката на тортата”. Ние 
сме доста голяма компания, 
така че освен няколко кило-
грама в повече очаквам да 
усъвършенствам и кулинар-
ните си способности (смее 
се).

ти брой, който беше с нова 
концепция – по компактен 
размер и по-разнообразни 
рубрики. Според мен идеята 
за вестника е прекрасна, за-
щото чрез него и клиентите 
и служителите на Fibank са 
информирани своевременно 
за всичко, което се случва в 
банката. А повярвайте ми, 
новините са много, защото 
сме изключително социално 
активни, а и печелим много 
награди. В началото си ми-
слехме, че 8 страници са 
много, а сега много често 
не ни стигат, за да напишем 
всичко, което се е случило. 
Последното събитие, което 
трябваше да отразим беше 
джаз феста в Банско и спе-
циалната вечеря за дългого-
дишни клиенти и приятели 
на банката. Не беше трудно 

с официалното откриване 
на офис „Драгалевци”, за да 
може повече хора да разбе-
рат за него и услугите, кои-
то предлага. Тогава мен все 
още ме е нямало в екипа на 
банката. В последствие иде-
ята се харесва от всички и 
всъщност аз започнах да 
работя по щастливия тре-

l  Яна е пяла е в 
детския хор на 
БНР 10 години

l  Има прикю-
ченски дух 
и във всеки 
удобен момент 
стяга куфара 
и заминава 
нанякъде

Яна Ячева,
специалист „Маркетинг” 
във Fibank
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с Garanti 
Bank, тур-
ския теле- кому-
никационен оператор Avea и 
чип доставчика Gemalto за 
първото търговско внедря-
ване на NFC за плащания с 
мобилен телефон. Друг ин-
тересен пример е картата 
Bratislava City в Словакия, 
базирана на PayPass техно-
логията на MasterCard. С нея 
може да се плаща за посеще-
ние в градската зоологическа 
градина, музеите, галериите, 
както за местния транспорт. 
В Букурещ по подобен начин 
може да се заплаща прид-
вижването с метрото. В Ка-
нада клиентите на над 1400 
ресторанта “Макдоналдс” 
могат да плащат покупките 
си само с докосване на кар-
тата до ПОС терминала бла-
годарение на PayPass техно-
логията. Без съмнение дните 
на парите в брой като цар са 
преброени.

- Какви са предимствата 
и защо хората предпочитат 
безконтактните разплаща-
ния?

- Безконтактната техноло-

гия PayPass е бърз, безопасен 
и удобен начин за плащане. В 
България Fibank и MasterCard 
са първите, които въвеждат 
безконтактна технология. За 
покупки под размер на 50 
лв. няма нужда да въвеждате 
ПИН. В същото време картата 
никога не напуска ръцете на 
картодържателя и плащането 
става само с едно докосване 
до ПОС устройството, което 
поддържа PayPass. 

- Какво ще по-
добрят безкон-
тактните плаща-
ния в България 
и къде ще бъ-
дат най-добре 
въведени?

- Безкон-
тактните плащания ще 

подобрят пазаруването на 
българските потребители, 
тъй като са бързи и сигурни. 
Българите няма да се налага 
да губят време и да се зани-
мават с пари в брой или мо-
нети дори при покупки под 
50 лева. Според проучването 
MasterIndex България 2011* 
много от българите биха ис-
кали да използват безкон-
тактни плащания на различ-
ни места. Динамичният им 
начин на живот ги прави все 
по-отворени към приемане 
на лесни, спестяващи време 
и удобни начини за плащане. 
Българските картодържатели 
биха искали да използват 
PayPass начин за плащане 
в супермаркети (25%). Има 
интерес и към безконтактни 
плащания в таксита.

- Какви са вашите впе-
чатления от развитието на 
българския пазар във връз-
ка с безконтактните разпла-
щания?

- България е сред страни-
те, в които предстои по-на-
татъшно навлизане на без-

контактните разплащания. 
Fibank е първата финансова 
институция в България, коя-
то пусна PayPass Maestro и 
PayPass MasterCard в края на 
2010 г.

- Какви са тенденциите 
при PayPass в световен ма-
щаб?

- От една страна, потреби-
телите искат да плащат кога-
то, както и където изберат. От 
друга страна, търговците ис-
кат гъвкавост за своите кли-
енти – и в интернет, и в ма-
газини. Ние осъзнаваме, че 
когато става дума за разпла-
щания, нито един единствен 
съвременен портфейл не е 
в състояние да управлява 
всички плащания. С PayPass 
Wallet Services, нашето ново 
предложение, пазаруването 
и плащането ще станат много 
по-удобни и практични и за 
потребителите, и за търговци-
те, и за банките. То ще дава 
и много повече предимства 
пред досегашните решения.
MasterCard направи услугата 
PayPass Wallet Services дос-
тъпна за партньори през тре-
тото тримесечие на 2012 г. 
първоначално в САЩ, Канада, 
Великобритания и Австралия, 
а впоследствие ще включва 
и други страни. Работи се на 
пълни обороти и в направле-
нието мобилни разплащания 
съвместно с водещи мобилни 
оператори. В Турция напри-
мер това е Turkcell, а в Бъл-
гария – M-Tel. Колективните 
усилия и сътрудничеството 
с доставчици на технологии, 
мобилни оператори и финан-
сови институции ще промени 
съществено начина, по който 
плащаме днес. Иновациите 
ни тласкат в бъдещето, къде-
то хората вече няма да имат 
нужда от отделна карта, за 
да използват обществения 
транспорт например.

- Г-н Кангас, кога светът 
откри за първи път безкон-
тактните плащания?

- Чрез програмата Mas-
terCard PayPass, пусната пи-
лотно за първи път през 2002 
г. в Орландо, ние поставихме 
началото на безконтактните 
разплащания. През следва-
щата година в Далас пред-
ставихме и пилотен проект 
за безконтактни плащания и 
чрез мобилни телефони. Така 
MasterCard изгради водещата 
си роля в безконтактните пла-
щания още от старта на про-
грамата PayPass през 2005 г. 
Ние оставаме посветени на 
това да сме начело на NFC/
безконтактната технология.

- Кои страни са отличени 
като най-големите иновато-
ри в тази област?

- Ще отбележа само някол-
ко - Канада, Полша и Турция 
са сред водещите страни с 
най-голям брой на PayPass 
реализации и иновации. Стра-
ните в Европа с над 1 милион 
PayPass са Великобритания, 
Франция, Италия, Германия, 
Полша и Турция. Има мно-
го места, където PayPass е 
или може да бъде прилагана. 
PayPass се приема в световен 
мащаб в близо 500 000 лока-
ции в 41 държави и от вся-
какви търговци, включително 
заведения за бързо хранене, 
хранителни магазини, кафе-
нета, паркинги, таксиметрови 
автомобили и вендинг маши-
ни. Полша е една от водещи-
те страни в прилагането на 
PayPass в Европа с повече от 
един милион плащания на ме-
сец и повече от един милион 
издадени карти PayPass. Тур-
ция е друг PayPass пионер в 
Европа, където технологията 
за първи път стартира през 
2006 г. PayPass вече е клю-
чово предложение за потре-
бителите, като там MasterCard 
отбеляза връзката между 
PayPass и мобилния свят. 
MasterCard обединиха сили 

n ИНТЕРВЮ n

с Garanti 
Bank, тур-
ския теле- кому-

добрят безкон-
тактните плаща-
ния в България 
и къде ще бъ-

тактните плащания ще 
подобрят пазаруването на 

25% от българските картодържатели искат да из-
ползват PayPass начин за плащане в супермаркети

Крис Кангас, ръководител PayPass Eвропа, MasterCard Europe:

Дните на парите в брой 
като цар са преброени

*  MasterIndex Bulgaria 2011 беше 
проведен през 2011 сред 800 
активни картодържатели, 
представителна извадка за 
градското население между 18 
и 64 години.



се увеличат толкова мно-
го, че крайната цена ще 
бъде отново много висо-
ка. 

- Кое е най-голямото 
количество злато купено 
от един клиент?

- В момента клиентите 
купуват редовно и много 
от тях се насочват към 
повишена ликвидност. 
Вместо килограмови кюл-
чета купуват такива от по 
10 и 20 грама, които в 
момент на много високи 
цени или някаква криза 
могат да бъдат продадени 
на малки порции. При 1 
кг-наведнъж се освобож-
дават 80 хиляди лева, а 
при 10-20 грама- 1000- 
2000 лв. Така хората се 
сдобиват с малко пари, 

дори за джобни и съще-
временно си запазват 
по-голямата част злато за 
по-добри времена. Напри-
мер във Fibank продаваме 
златни кюлчета от 1/5 
тройунция на цена 600 
лв., 10-грамови по 900 
лв., 5-грамови кюлчета на 
цена 580 лв. или сватбени 
медали по 500 лв. С тези 
цени продуктите са на-
пълно достъпни за много 
хора, не само за богатите. 
Най-голям интерес има 

към колекционната серия 
„Треска за злато”, която 
се състои от шест златни 
кюлчета с най-чиста про-
ба (999.9/1000) и пред-
ставя една от петте дър-
жави, изиграли особена 
роля в търсенето на злато 
– Бразилия, Русия, САЩ, 
Австралия и Канада. 

- Какви хора купуват 
злато в България?

- Започват от средно бо-
гати хора и стигат до някои 
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Златото достига 
$2000 до 
края на годината

n ИНТЕРВЮ  n Валентина Григорова – Генчева, 
директор “Злато и нумизматика” във Fibank:

от емблематичните фигу-
ри и имена в българска-
та икономика.Има и хора 
със средни възможности, 
но които предпочитат да 
имат част от инвестицията 
си в злато- кюлчета, мо-
нети. Златото е много до-
бър подарък-нещо ценно, 
с малък обем, а отразява 
една относително висока 
стойност. Интересуват се 
много хора и от икономи-
ческия елит на България. 
Те се ориентират специ-
ално към монетите имен-
но заради уникалността 
им. Има редица колекции 
в света, които са в много 
малък тираж- 1000-2000 
екземпляра. Това вече 
прави подаръка и по-из-
искан и уникален.

- Как стои въпросът с 
пазара за обратно изку-
пуване на злато у нас?

- Имаме вече пазар за 
обратно изкупуване в Бъл-

гария. Наред със залож-
ните къщи и златарите, 
които дълги години бяха 
единствените, вече има 
и няколко банки включи-
телно и Първа инвести-
ционна банка, които из-
купуват злато. Проблемът 
е,че като цяло освен за 
бижутериен скрап чисто 
инвестиционно злато не 
се появява често на паза-
ра. От една страна може 
би влияят очакванията,че 
ще има и по-високи цени, 
а от друга страна, че все 
пак хората, особено от 
по-старото поколение 
гледат на златото наис-
тина като на бели пари за 
черни дни. Именно затова 
продажбите традиционно 
са малко по-високи през 
зимния сезон, свързани с 
големи сметки за парно, 
лекарства, медицински 
нужди през по-тежкия зи-
мен сезон. Идват предим-
но възрастни хора, които 
продават наполеони и 
турски монети. 

- Много българи не 
знаят разликата меж-
ду инвестиционно злато 
и бижута и когато чуят, 
че цената на метала се 
е повишила на борсата, 
хукват да си продават 
пръстените. Какво бихте 
ги посъветвали?

- При обратното изкупу-
ване разликата в печалба-
та е много голяма, дори и 
само заради различната 
проба на метала. Инвес-
тиционното злато се изку-
пува обратно на цени до 
минус 10% от актуалните 
на борсата, докато при би-
жутерийното са фиксирани 
цени за грам. Хората масо-
во имат бижута от 14 кара-
та, което е много ниско и 
се изкупува евтино. Който 
иска да запази стойността 
на парите си, трябва да ку-
пува инвестиционно злато. 
Бижутата имат по-санти-
ментална стойност.

ОТ СТР. 1

- Председателят на Лон-
донската метална борса 
се пошегува, че след вре-
ме може да разменяме 
кюлчета злато за мине-
рална вода, но е важно 
да имаш кюлчетата. През 
2010 г. той каза следна-
та фраза „Преди оптими-
стите играели на борсата, 
а песимистите купували 
злато, а сега е обратното- 
оптимистите купуват зла-
то, а песимистите вече се 
зареждат с тонове ориз, 
минерална вода и патро-
ни”. Колкото и мрачно 
да звучи тази шега, това 
може би са очакванията 
на финансовия световен 
елит за недалечното бъ-
деще. Време на конфли-
кти, продължаваща ико-
номическа криза, бурни 
граждански протести, ко-
ито водят до дестабилиза-
ция. Освен това развитите 
страни ограничават доби-
ва или налагат изключи-
телно сериозни еколо-
гични мерки, които ако 
производителите спазват 
и въведат подобаващата 
техника, разходите им ще 

За трета поредна го-
дина германската банка 
Commerzbank награди Fibank 
с престижната награда STP 
Award 2011. Наградата се 
връчва за изключително ка-
чество и покриване на висо-
ките световни стандарти за 
автоматична обработка на 
международните преводи в 
евро.

Commerzbank подчертава, 
че подобно високо качество 
на автоматична обработка 
може да бъде постигнато 
само с общите усилия на 

всички отдели, които участват 
в инициирането, обработката 
и трансфера на преводите. 
Ефективността в изпълне-
нието на международните 
преводи пряко рефлектира 
върху удовлетвореността на 
клиентите на Fibank и оттук

на нейната конкурентоспо-
собност.

Наградата е поредното 
признание, което екипът на 
Fibank получава, само

месец и половина след като 
стана „Банка на годината” за 
2011 г.

l  Евентуална война в Иран или в 
Сирия също би повлияла изключи-
телно много на цената на метала

l  У нас имаме пазар за обратно из-
купуване на благородни метали

  Продуктите 
от злато 
са напълно 
достъпни 
за много 
хора, 
не само 
за богатите

Fibank с нова награда от Commerzbank
  Първа инвестиционна банка бе наградена 

за трета поредна година с плакет STP Award 
За трета 
поредна година 
германска-
та банка 
Commerzbank 
награди Fibank 
с престижния 
приз STP Award 
2011.

Д-Р ВАЛЕНТИНА 
ГРИГОРОВА - ГЕНЧЕВА 
завършва СУ “Св. Климент 
Охридски” през 1990 г., 
специалност “Стара и 
средновековна история”. 
Специализира антична 
история и нумизматика 
и защитава докторска 
дисертация във Фрибургския 
университет, Швейцария. 
От 2001 г. работи в Първа 
инвестиционна банка.

визитка
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Лято, море и ... 
ново жилище
  Потребителите се радват на специални летни 

промоции при ипотечните кредити

ХРИСТО 
ХРИСТОВ
специалист 
Маркетингови 
проучвания и 
анализи

За някои летните ме-
сеци са време за почивка, 
а за други времето, което 
могат да се използва за 
ремонтни дейности по 
дома. Лятото на 2012 г. 
обаче е по-особено. Спо-
ред ежемесечния анализ 
на най-големият креди-
тен консултант в Бълга-
рия –Кредит център, това 
лято е първото, в което 
потребителите се радват 
на специални летни про-
моции при ипотечните 
кредити. Това заключе-
ние контрастира и с пуб-
ликуваните от началото 
на годината месечни дан-
ни от БНБ. В тях ясно се 
вижда запазване на тен-
денцията на намаляване 
на лихвените проценти по 
новоотпусканите жилищ-
ни кредити в лева и евро. 
Понижаващите се лихве-
ни нива закономерно на-
караха все повече хора 
да преглеждат промоцио-
налните предложения на 
пазара, което доведе и 
до повишаване на общия 
обем отпуснати жилищни 
кредити от банките до 8 
792 млн. лв.

Данните от Национал-
ния статистически инс-
тититут (НСИ) сочат, че 
през второто тримесечие 
на 2012 г. местните ад-
министрации са издали 
разрешителни за строеж 
на 1 228 жилищни сгради 
с 3 557 жилища в тях и с 
472 081 кв. м разгъната 
застроена площ (РЗП). В 
сравнение с второто три-
месечие на 2011 г. изда-
дените разрешителни за 
строеж на нови жилищни 
сгради са с 6.9% по-мал-
ко, но жилищата в тях са 
повече със 17.3%. Имен-
но запазилото се все още 
високо жилищно предла-
гане, задържа и цените на 
имотите около ниските им 

Fibank разработи и пред-
ложи един от най-атрак-
тивните кредитни проду-
кти на пазара – Свобо-
ден ипотечен кредит. Той 
осигурява на потреби-
телите фиксирана ниска 
лихва от 7% за 7 години, 
финансиране до 100% 
при покупка на недвижим 
имот, не поставя ограни-
чения върху максимал-
ния размер на кредита, а 
срокът, за който може да 
бъде взет, е до 30 години. 
Параметрите на кредит-
ния продукт на банката 
позволяват на потреби-
телите да се възползват 
още днес от моментни-
те все още ниски цени 
на имотите като получат 
спокойствие и предвиди-
мост на своите разходи с 
гидини напред.

нива. Индексът на пазар-
ните цени на жилищата 
за второто тримесечие на 
2012 г. спрямо съответ-
ното тримесечие на пре-
дходната година е 97.4%, 
т.е. средното намаление 
на пазарните цени на жи-
лищата е 2.6%.

Според кредитните кон-
султанти хората вече не 
изпитват страх от дъл-
госрочни финансови ан-
гажименти – една тен-
денция, която владееше 
пазара от кризата насам. 
Експертите наблюдаващи 
пазара отбелязват, че ос-
вен лихвените нива, на 
които се отпускат жилищ-
ните кредити, изисквани-
ята към кредитополучате-
лите също са се доближи-
ли почти до нивата си от 
преди кризата.

Наблюдавайки динами-
ката на пазара на недви-
жими имоти през години-
те, можем да изразим оч-
аквания, че моментните 
условия съчетаващи ши-
рок избор за купувачите 
и ниски ливени нива и 
изисквания по предлага-
ните жилищни и ипотечни 
кредити, няма да се за-
държат за дълъг период 
от време. В следващите 
тримесечия, платежоспо-
собното търсене на имоти 
ще доведе до осъществя-
ване на отлагани сделки, 
което ще започне да сви-
ва избора на купувачите, 
а това от своя страна ще 
доведе до плавно увели-
чаване на цените на имо-
тите.

Отчитайки тази иконо-
мическа закономерност 

n Лихвени проценти по новоотуспнати 
жилищни кредити и общ обем 
отпуснати жилищни кредити

Източник: БНБ
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Илона СТАНЕВА – Директор Маркетинг, 
реклама и връзки с обществеността

Ивайло АЛЕКСАНДРОВ – PR експерт
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медии
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Дирекция Маркетинг, 
реклама и 
връзки с 
обществеността

печат : R O P R I N T  О О Д

Високопоставен предста-
вител на германската цен-
трална банка (Бундесбанк) 
заяви, че Европейската 
централна банка (ЕЦБ) 
трябва да има роля в пла-
нирания нов централизиран 

контрол върху европейски-
те банки, но не трябва да 
й бъде разрешено да има 
последната дума за това 
дали дейността на някоя 
банка да бъде прекратена 
или институцията да бъде 

спасена, съобщи АП. 
Андреас Домбрет, член 

на изпълнителния съвет 
на Бундесбанк, предложи 
“окончателната отговор-
ност” за закриването на 
банки или спасяването им 
да се пада на многонаци-
онален съвет, съставен от 
представители на прави-
телствата. 

Европейските лидери 
се споразумяха това лято 
да бъде изградена систе-
ма за следене на банките, 
включваща ЕЦБ, за да се 
окаже съпротива на дълго-
вата криза като се намали 
влиянието на спасителните 
финансови помощи за бан-
ките върху правителствата. 

Златният стандарт се 
завръща на голямата 
политическата сцена в 
САЩ за първи път от 30 
години, тъй като репу-
бликанците обмислят 
да създадат “златна 
комисия”, която да 
бъде част от официал-
ната им политика, пише 
Financial Times.

В проекти за пар-
тийната платформа, 
която се очаква да бъде 
приета идната седми-
ца, се призовава да се 
ревизира паричната 
политика на Федерал-
ния резерв и да бъде 
създадена комисия, 
която да възстанови 
обвързаността на дола-
ра със златото.

Предложението 
напомня за Златната 
комисия, създадена от 
бившия президент Ро-
налд Рейгън през 1981 
г. - 10 години след като 
Ричард Никсън сложи 
край на обвързаността 
на долара със златото 
през петролната криза 
от 1971 г.

n БАНКОВ СВЯТ  n

Американските вла-
сти разследват вече 
четвърта банка „заради 
нарушаването на за-
браната за водене на 
бизнес с определени 
страни”. Въпреки че 
името на страните не 
се съобщават, според 
Financial Times става 
въпрос за нарушаване-
то на санкциите срещу 
Иран. 

По-рано стана из-
вестно за разследване 
по отношение банките 
Royal Bank of Scotland, 
Standard Chartered, 
Deutsche Bank, а сега 
под лупа се гледат 
и транзакциите на 
HypoVereinsbank.

С разследването се 
занимава прокурату-
рата на Ню Йорк, упра-
влението на министер-

ството на финансите 
за контрол над чуждес-
транното имущество 
и министерството на 
правосъдието на САЩ. 

В началото на август 
департаментът по фи-
нансови услуги (DFS) 
на щата Ню Йорк обви-
ни Standard Chartered, 
че е участвала в сделки 
с иранското правител-
ство на стойност 250 
милиарда долара меж-
ду 2001 и 2007 година, 
нарушавайки амери-
канските санкции сре-
щу Техеран. 

САЩ разследват банки 
заради бизнес с Иран

Нови 412 млн. лв. спес-
тиха българите само през 
юли, показват данните на 
Българската народна банка. 
Домакинствата вече държат 
депозити в размер на 32.84 
млрд. лева, а само месец 
по-рано парите бяха 32.432 
млрд. лв.

Бизнесът държи общо 
18.408 млрд. на влог лв. 
в банките. Депозитите на 
фирми са 14.109 млрд. лв. 
и нарастват с 3.8%, а тези 
на и финансови компании, 

каквито са и търговските 
банки се повишават с 14.2% 
на годишна база до 4.249 
млрд. лв.

За сравнение, нефинан-
совите предприятия, какви-
то са фирмите държат едва 
3.8% повече пари в банките, 
отколкото са имали по де-
позитните си сметки преди 
година. 

Това може да означава, че 
лихвите по депозитите у нас 
са по-атрактивни за финан-
совия сектор, отколкото до-
ходността, която могат да му 
донесат други инвестиции.

Според юлските данни на 
БНБ средният лихвен про-
цент по срочните депозити 
за бизнеса в лева е 3.05%, 
а в евро е 2.52%

Бундесбанк иска орязани 
правомощия за ЕЦБ

Бундесбанк поиска ЕЦБ да няма прамомощия по закрива-
не или спасяване на банки

Нови 412 млн. лв. спестиха 
българите за месец

Обмислят 
връщане 
на златния 
стандарт
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n ПОД ЗНАКА НА FIBANK n

Дамите-лидери на Fibank и Дайнърс 
клуб наградиха Станка Златева

На събитието присъстваха двадесет дами-директори в банката и Дайнърс клуб България.

ОТ СТР. 1

Създадена специал-
но от жена за жени, 
картата Diners Club 
International First Lady е 
символ на ексклузив-
ност и се издава в ли-
митирана серия. За да 
стане една жена член на 
клуба на Успелите жени, 
не е достатъчно само 
да покрие определени 
финансови условия не-
обходимо е да докаже 
високи професионални 
постижения. Освен пре-
имуществата, които дава 
на дамите-притежател-

ки, това е единствената 
карта, която включва и 
безплатна медицинска 
застраховка с покритие 
до 10 000 лв. за лечение 
на рак на гърдата. 

Пред събралите се жур-
налисти и двадесет да-
ми-директори в банката 
и Дайнърс клуб България 
Анна Ангелова, изпълни-
телен директор на Дай-
нърс клуб България спо-
дели: „Всяка една силна 
жена има своите малки 
тайни, както и правото 
да се наслади на спе-
циалните моменти в жи-
вота си. Особено когато 

след толкова усилия е 
донесла на страната си 
сребърен олимпийски 
медал“. Ангелова под-
черта още, че жените са 
извоювали своето място 
не само в света на голе-
мия бизнес и спорта, а 
и във всички останали 
професионални сфери. 
Динамичното ежедневие 
и глобализираните вза-
имоотношения отправят 
предизвикателства и ог-
ромни изисквания към 
съвременната жена, на 
които тя трябва да отго-
вори, за да бъде равно-
поставен бизнес лидер 

и партньор и същевре-
менно да запази своята 
женственост, нежност 
и малки тайни. Силната 
жена е комбинация от 
чар, искреност и емоци-
онална интелигентност. 
„Станка Златева е иде-
ален пример за силна 
и утвърдена жена. Тя е 
петкратен световен и ев-
ропейски шампион, два 
пъти сребърен медалист 
от олимпиади и това са 
само малка част от ней-
ните успехи. Спортисти 
като Станка Златева ни 
правят силни” сподели 
още Анна Ангелова.

Наградихме най-силната жена в България за отличното й 
представяне на Олимпиадата в Лондон




